
PROTOKÓŁ NR XXIV/16 
z sesji Rady Gminy Kostomłoty 

w dniu 23 czerwca 2016 r. 
 

Ad. 1. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram XXIV sesję rady gminy 
Kostomłoty. Stwierdzam na podstawie listy obecności, że w sesji uczestniczy 15 radnych, 
zatem mamy kworum do podejmowania prawomocnych uchwał.  
 
Ad. 2. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Przedstawiam porządek obrad. 
 
Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie programu sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z  sesji w dniu 31.05.2016 r. 
4. Informacja o działalności Wójta w okresie między sesjami. 
5. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy. 
6. „15 minut dla wyborców”. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Kostomłoty na rok 2016. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany Studium uwarunkowań i 

kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Kostomłoty. 
10.  Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia liczby punktów sprzedaży napojów 

alkoholowych zawierających powyżej 4,5% alkoholu (z wyjątkiem piwa), 
przeznaczonych do spożycia poza miejscem sprzedaży,  jak i w miejscu sprzedaży 
oraz zasad usytuowania miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych na 
terenie Gminy Kostomłoty. 

11.  Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku 
na terenie gminy Kostomłoty.  

12.  Podjęcie uchwały w sprawie sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 
i zagospodarowania tych odpadów.  

13.  Podjęcie uchwały w sprawie postanowienia o odbieraniu odpadów komunalnych 
od właścicieli nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają 
odpady komunalne. 

14.  Podjęcie uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłat za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

15.  Podjęcie uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właściciela 
nieruchomości. 

16.  Informacja o realizacji wniosków zgłoszonych przez radnych.        
17.  Wnioski i zapytania. 
18.  Sprawy bieżące. 
19.  Zakończenie obrad XXIV  sesji Rady Gminy. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak - Na dzisiejszej sesji witam radnych, pana 
wójta, pana sekretarza, pana skarbnika, państwa sołtysów, kierowników jednostek 
organizacyjnych, zaproszonych gości i wszystkich obecnych. Czy są uwagi do 
przedłożonego porządku obrad? Nie widzę. Proponuję przyjąć porządek w przedstawionej 
wersji. Kto z radnych jest za przyjęciem porządku obrad? 
kto jest za – 15 głosów  
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 0 głosów. 
Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.  
 
 



Ad. 3. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Projekt protokołu był wyłożony w Biurze 
Rady, uwagi nie wpłynęły. Kto z radnych jest za przyjęciem protokołu z ostatniej sesji, 
proszę o podniesienie ręki: 
kto jest za – 15 głosów  
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 0 głosów. 
Protokół został przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad. 4. 
Wójt Gminy Stanisław Wicha złożył sprawozdanie z działalności Wójta Gminy za okres od  
od dnia 21.05.2016 r. do dnia 15.06.2016 r.  

1. Podjęcie inicjatyw uchwałodawczych w sprawach ujętych w porządku obrad 
(projekty uchwał). 

2. Złożenie wniosku o dofinansowanie pn. „Nowoczesne boisko wielofunkcyjne i 
pracownia cyfrowa w SP Kostomłoty i Gimnazjum w Kostomłotach” 

3. Wydanie zarządzeń w sprawie: 
- obniżenia ceny wywoławczej w drugim ustnym przetargu nieograniczonym na 
sprzedaż nieruchomości stanowiących własność gminy Kostomłoty (obręb 
Kostomłoty: nr ew. 206/14 o pow. 0,0713 ha z kwoty 51.015,00 zł netto na 
43.362,75 zł netto; nr ew. 206/13 o pow. 0,0785 ha z kwoty 56.167,00 zł netto na 
47.741,95 zł netto ) 
- zmiany budżetu Gminy Kostomłoty na 2016 r. 
- powołania komisji przetargowej do przeprowadzenia przetargu na zadanie: 
„Wzmocnienie więźby dachowej Gimnazjum w Kostomłotach” 
4. Wydanie decyzji administracyjnych w sprawie: 
• warunków zabudowy i zagospodarowania terenu – 2 
• wycinki drzew – 8 
• nadania numerów porządkowych – 3 
• podziału nieruchomości – 2 

 
 

Pisma wydane w Referacie Finansowym (wydział podatków)  
w okresie od 20.05.2016r. do 14.06.2016r. 

 

 
Liczba ogółem 

 

1. Liczba zaświadczeń wydanych w danym okresie 13 

2.  Decyzje dotyczące podatku 
 

19, w tym: 

a. 
ustalające wysokość łącznego zobowiązania 
podatkowego (nakazy) 

6 

b. 
zmieniające wysokość łącznego zobowiązania 
podatkowego (przypisy/odpisy) 

13 

3. Decyzje w sprawie ulg podatkowych 

a. odroczenia Liczba ogółem = 1,  z tego: 

Odmowne = 0 
Pozytywne =1 

b. rozłożenie na raty Liczba ogółem = 0, z tego: 

Odmowne = 0 
Pozytywne = 0 

c. umorzenia Liczba ogółem = 0, z tego: 

Odmowne = 0 
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Pozytywna w części =0 
Pozytywne = 0 

    d. ulga z tytułu nabycia gruntów Liczba ogółem =8, z tego: 

 Odmowne = 0 
 Pozytywne =8 

4. 
Decyzje w sprawie zwrotu podatku akcyzowego 
zawartego w cenie oleju napędowego 

Liczba ogółem =0, z tego: 

                                                                                                                 Odmowne=0 
                                                                                                                 Pozytywne=0 

 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram dyskusję w tym punkcie. 
Zamykam dyskusję. 

 
Ad. 5. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Zwyczajowo nie odczytujemy tego 
sprawozdania. Czy są jakieś pytania w tym punkcie? Nie widzę. Zamykam ten punkt 
obrad (sprawozdanie stanowi zał. nr 1 do protokołu).  
 
Ad. 6. 
Marzena Kruźlak i Arkadiusz Gabor złożyli podziękowania dla wójta gminy Kostomłoty 
oraz dla rady gminy Kostomłoty w imieniu rodziców oraz dzieci za wsparcie finansowe dla  
Stowarzyszenia Dzieci i Młodzieży w Środzie Śląskiej „Ostoja”.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Przypomnę o co chodzi. W tym roku 
stało się tak, że Ostoja, która od wielu lat prowadziła rehabilitację m.in. dzieci z naszego 
terenu nie dostała kontraktu w PFRON-ie, i dzieci zostały bez zabezpieczenia. Dzięki 
decyzji naszej rady, ale też rad poszczególnych gmin naszego powiatu, takiego wsparcia 
udzieliliśmy i mogą tą rehabilitację prowadzić. Oczywiście to nie jest taki zakres jak był 
poprzednio, ale wierzymy, że w następnym rozdaniu, przy kontraktowaniu usług takie 
usługi Ostoja zdobędzie i dzieci będą mogły korzystać z całej tej oferty, która dotychczas 
była oferowana.   
 
Andrzej Klub – Rozmawiałem już z panem wójtem w sprawie ciągnięcia kabla zasiłkowego 
do Kątów Wrocławskich. Ten kabel, który będzie przeprowadzony do Kątów Wrocławskich 
odcina nasze posesje od przyszłych inwestycji. Mogą zostać nie ujęte w planach. Nie 
wiem, jak pan wójt na to się zapatruje. Pierwsza wersja była, że idzie wzdłuż autostrady. 
Teraz druga wersja jest taka, że idzie drogami polnymi, omijając wszystkie nasze pola, to 
znaczy blokując nasze pola w przyszłych inwestycjach. Ja nie mówię, że te inwestycje 
mogą być za rok, za dwa, ale mogą być za dziesięć, dwadzieścia lat. Chciałbym wiedzieć, 
jak się w tej sprawie wszyscy radni poczuwają do tego, jak to będzie.  
 
Marian Fita -   Nie wiem, czy państwo kojarzą zapytanie, które złożyłem do pana wójta w 
sprawie wzywania rolników, w celu określenia granic działek. Chodzi, dokładnie w skrócie 
państwu powiem, o rozdzielenie ciągu pól przy drodze do Piotrowic, między ciągiem pól 
przy drodze do autostrady. Mniej więcej po środku idzie droga polna, która jest 
własnością gminy. Zwróciłem się dlatego do pana wójta z wnioskiem, bo wójt niejako z 
urzędu jest stroną w sprawie. Odpowiedź brzmiała, gdzieś mam tu wniosek, że projektant 
zwrócił się z zapytaniem przy tej fazie projektowania tego. Podsumowując proszę 
państwa, żeby się nie rozciągać w rozmowie zależy mi bardzo, zależy, żeby wniosek ten, 
ta decyzja, która będzie na pewno podejmowana przez radnych była poparta jakąś opinią 
fachowca. Nie wiem, biegłego z geodezji, projektantów. Proszę państwa przed laty rada 
gminy popełniła potężny błąd, potężny, oddając ziemię na strefie ok. 170 ha do ANR. 
Dzisiaj teren jest uzbrojony, drogi wybudowane, Agencja zbiera śmietankę. Czas renty 
planistycznej minął. Gmina nie dostaje złotówki, a my ponosimy konsekwencje. W tej 
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chwili od zakrętu jadąc do Piotrowic, jeżeli chodzi o tą sprawę, jest droga polna i do tego 
momentu jest już, o ile dobrze pamiętam, studium opracowane. Nie ma planu, nie ma 
nic. Ale proszę państwa, widzę w tej chwili, bo tam pracuję w Pietrzykowicach, co się 
dzieje. Tam pracuje tysiąc ludzi już, tysiące. Jak szybko zmieniane są decyzje mimo tego, 
że ziemia jest klasy pierwszej i drugiej. I powstają potężne budowy. Zaraz na wyjeździe z 
autostrady już jest zajęte pole pod budowę. Nie chciałbym, żebyśmy taki sam błąd 
popełnili. Nie wyrażajmy zgodę na ciągniecie linii, która rozdzieli kompletnie jedną stronę, 
potężny obszar od drugiej, bo ten kabel wyłączy inwestycje w przypadku jakiegoś później 
podziału pod zabudowę, bo nie wiemy, co nas czeka za 10, 20 lat.    
   
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Jakieś nietypowe pytanie, to tak jak byście państwo 
podłączyli się we Wrocławiu, że idzie kabel jeden główny,  a poprzecznie już żaden kabel 
nie może przejść, czyli Wrocław powinien mieć tylko 10% oświetlenia. Popatrzcie się na 
całą tą strefę pod Wrocławiem. Tam idzie „sieczka” – kabel tak, kabel tak, kabel tak. Nie 
wiem, kto to wymyślił, że jak się kabel buduje to już nie ma inwestycji. To jest w ogóle 
absurdem. I takie rzeczy publicznie mówić to nawet nie wypada. Jak sobie państwo 
wyobrażają, że idzie kabel, jest w ziemi wkopany to drugi kabel nie może iść pod 
spodem, czy na wierzchu, czy nie może iść kanalizacja, czy nie może iść wodociąg? To 
absolutnie, cała Polska nie miałaby energii, nie miałby kanalizacji, nie miałaby wody. 
Mieszkaniec pan Klub przyszedł do mnie. Szczerze mówiąc ja 5 minut nie mogłem 
załapać o co chodzi, że wyłączenie inwestycji, no bo jak można wyłączyć, co można 
wyłączyć? To są absurdy szanowni państwo. Po drugie, to są drogi wewnętrzne i drogi 
gminne. Firma wystąpiła, czy mogą na tych i na tych działkach budować kable. Jeśli 
chodzi, pan radny Fita mówi, że  zwrócił się na poprzedniej sesji, jako gmina by 
występowała, wzywała rolników do wskazania granic. Myśmy tylko stroną byli. Dobrze, że 
pan radny to poprawił. Nawet ewentualnie, jak kiedyś będzie plan zagospodarowania 
przestrzennego, nie ma to nic wspólnego z inwestycjami. Nie ma, że idzie np. kabel 
głębokości 1,20 czy 1,50 m i np. idzie 1,5 km to już ani z lewej strony, ani z prawej nie 
wolno nic budować żadnej inwestycji. Przecież to są rzeczy dla mnie nie zrozumiałe, takie 
twierdzenia. Tutaj nie trzeba żadnego fachowca, tylko zdrowego rozsądku. 
 
Marian Fita -  Ja nie chcę polemizować. Powiedziałem na wstępie, że nie jestem 
fachowcem. Popełniono straszny błąd. Tu była zgoda na poprowadzenie tej linii w ciągu 
autostradowym, przy autostradzie, była, przecież mówiło się o tym. Ten kabel szedł, tylko 
ja mówię to z pełną odpowiedzialnością, interes firmy. Oni nie mają czasu, muszą się 
śpieszyć i najłatwiej dogadać się z jedną stroną jaką jest gmina. Tu muszą indywidualnie  
z każdym właścicielem działki indywidualnie pertraktować. Szanowni państwo jeszcze raz 
powtarzam, zażądajmy opinii biegłego z tego zakresu, ja nie mam pojęcia o tym, ja się 
nie znam. Zażądajmy opinii biegłego, żeby nas nie przeklinano za 20 lat, bo dzisiaj gmina 
mogła zupełnie inaczej wyglądać, panie radny Pisarek. To się działo za pana, w 1992 roku 
decyzją rady gminy, żeście przekazali nieodpłatnie wojewodzie za długi grunty.      
 
Ryszard Pisarek – Ja przysłuchuję się tutaj wypowiedziom pana sołtysa i jestem 
naprawdę zdumiony. Człowiek samorządu, ogromną wiedzę pan powinien mieć, a 
opowiada bzdury. Proszę pana 1990 rok to było rozpoczęcie samorządności i pan proszę 
pan opowiada nam tutaj bzdury, tutaj sołtysom i jeszcze mnie, a ja tu byłem 
początkującym radnym. Czy można było kupić ziemię? Proszę pana nie wiem. Nie można 
było kupić …. Panie wójcie, szanowni radni, panie przewodniczący proszę o zamknięcie 
dyskusji. Mój wniosek jest taki, żeby w tym temacie wypowiedział się przedstawiciel 
Tauronu, sprzedawca tej energii, bo on ma wiedzę. Ja jako radny mówię to publicznie, nie 
mam wiedzy i nie dyskutuję. Panie wójcie zamykamy ten temat, bo to jest mielenie. Ja 
się dziwię, że pan jako przedstawiciel samorządu opowiada takie rzeczy. Niech się 
wypowie człowiek odpowiedzialny za inwestycje panie wójcie z Tauronu i bardzo pana 
przewodniczącego proszę na następnej sesji o wyjaśnienie.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Uporządkujmy. Każdy wypowiada swoje 
kwestie, ale bez kłótni. 
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Marian Fita -  Panie radny. Ja mówię, tu nie jest nam potrzebny człowiek Turonu. Pan ma 
wiedzę. To nie dotyczy Turonu. To jest kabel przesyłowy do GPZ Kąty Wr.  
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Słuchajcie państwo, to nie jest, każde pozwolenie, 
wpięcie, włączenie to jest Tauron. I nie ma tu dyskusji, że firma sobie kabel ciągnie, 
kabel robi itd. Jeżeli projekt nie zaopiniuje Tauron, to można sobie go wyrzucić do kosza. 
Ja rozmawiam z dyrektorem ze Środy Śląskiej. Przedzwoniłem do niego i go na wstępie 
bardzo przeprosiłem, że będę miał nietypowe pytanie, żeby mnie według tego pytania nie 
ocenił. Bardzo inteligentny pan dyrektor, bo nie zaczął się śmiać, że kabel jak będzie 
szedł ziemny to nie może nic w poprzek iść itd. On mówi, panie wójcie, pan poważnie się 
pyta? Kto ma takie wątpliwości, proszę się zwrócić do Taurona. I tutaj wniosek pana 
radnego, zaprosimy przedstawiciela Taurona, żeby wyjaśnić. 
 
Janina Gawlik – Panie wójcie nie wiemy jeszcze jak to pójdzie, bo geodeci się jeszcze nie 
pokazali, na pewno są też problemy inne. Wcześniej ta linia miała faktycznie przebiegać 
koło autostrady i jakby już poszły te pisma do ludzi, żeby się opowiedzieli. To ucichło, 
idzie drogami gminnymi. Troszeczkę musimy się zastanowić, bo na tamtej sesji padło od 
pana radnego pytanie do pana wójta i pan wójt powiedział, że nie za bardzo wie, co ci 
geodeci robią tam na tym polu. Dzisiaj dowiadujemy się, że geodeci mierzą. To nie 
wyszło od rolników, to nie wyszło od mieszkańców, to wyszło, to zdziwienie od geodetów. 
Trzeba uczciwie powiedzieć, to są ludzie, którzy robią pomiary i troszeczkę też się dziwią, 
że idzie ten kabel. Być może będzie to nawet jakiś dochód gminy. Czy to jest droga 
gminna, czy powiatowa będzie wpływała jako dochód do gminy. Wydaje mi się, że idą, ta 
firma, po najprostszej linii oporu, żeby zrobić to jak najtaniej.  Natomiast przechodząc 
przez działki prywatne mają pełną świadomość, że montaż kabla  w takich działkach  to 
jest przede wszystkim obniżenie wartości działki, a poza tym wyłączenie część pół z 
inwestycji, jeżeli …. Tak samo jest  z kanalizacją. Też rozpoczynają budowę w 
Piotrowicach, muszą przyłączyć  się z kanalizacją i na szagę przez czyjąś działkę po 
środku. Nikt się na to nie zgodzi, bo każdy o swoją własność dba. Dlatego bardzo panie 
wójcie bym prosiła, jeżeli to jest czysta intencja, jeżeli nie ma zagrożenia, żeby 
przyjechał ktoś z nieruchomości, kto powie nam, że jest to bezpieczne, że nie mamy się 
czego bać, że ten kabel nie skutkuje nam tym, czy tamtym, żebyśmy mieli pełną wiedzę 
przy podejmowaniu decyzji. Trzeba ludziom to w Piotrowicach i Kostomłotach powiedzieć, 
nie ma żadnego zagrożenia i wtedy nie będzie takich kłótni, bo dla nas to jest ważne i  
tak jak pan radny Fita powiedział, nie znamy się na tym, a podejmiemy decyzję na 
najbliższe pokolenie. To nie nam będzie służyć tylko naszym dzieciom. Wnioskowałabym, 
żeby przyjechał człowiek, który zna się na nieruchomościach, wie jak się media ustawia i 
żeby nam to wytłumaczył. 
  
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Szanowni państwo tutaj są bardzo duże nieporozumienia. 
Po pierwsze geodeci wskazywali, gdzie kabel idzie, geodeci wskazywali granicę działek. 
Przynajmniej rolnicy wiedzą, gdzie mają granice działek. I to było wskazanie, żeby 
czasem nie było, że droga gdzieś zaorana, że ktoś wszedł w drogę itd. Chodziło o 
wskazanie granic. To jest raz. Powiedziałem, że z Tauronu zaproszę na następna sesję. I 
nie jest to prawda, że coś traci na wartości działka. Proszę mi nie mówić, bo my nieraz 
tygodniowo podpisujemy 10 zezwoleń, decyzji na przejście działkami gminnymi, drogami 
wewnętrznymi. Jeżeli byśmy chcieli, żeby rada decydowała, czy tą drogą gminną ma iść 
kabel, czy coś w tym rodzaju, to wstrzymać budownictwo jednorodzinne itd. Cały czas  
idzie drogami gminnymi włączenie do poszczególnych posesji tam, gdzie jest tylko 
możliwe, ponieważ to się wiąże po pierwsze z właścicielami to się wiąże, kwestia 
odpłatności do negocjacji, bo wystarczy, że na jednej działce jest np. przejście do Kątów 
Wr. przejście przez 150 działek i jeden nie wyrazi zgody i cały projekt jest uwalony itd. 
Dlatego wszystkie gminy, nie tylko Kostomłoty, dają zezwolenia na przejścia drogami 
gminnymi i wewnętrznymi, i to daje wójt.  
 
Marian Fita - Panie wójcie ja w pełni popieram pana. Pan bardzo mądrze mówi. Majątek, 

 55



który jest własnością gminy, inwestycje prowadzone przez gminę, mamy obowiązek 
prowadzić po drogach gminnych. Mamy obowiązek. Mamy odpowiedzialnych ludzi, mamy 
zwracać uwagę na to, żeby te instalacje szły w drogach gminnych. Nie tak, jak to jest w 
tej chwili na osiedlu Zacisze, że instalacje prawdopodobnie, złe wyliczenia geodetów, że 
instalacja poszła w działkach prywatnych. Nie dawno, parę lat temu proszę państwa. I 
takich gaf nie popełniajmy. Inwestycje, które są inwestycjami gminnymi muszą iść w 
drogach gminnych, natomiast to jest inwestycja jakiegoś przedsiębiorcy. Jego jest 
problem, czy on zapłaci, z każdym indywidualnie dogada się. A jego jest problem. No o te 
pieniądze. Cały czas o interes gminy chodzi.  
 
Małgorzata Pieszczoch-Śmidoda - Panie wójcie ja tylko jedno krótkie pytanie, bo ja nie 
ukrywam, że ja się zapoznaję z tym tematem w tym momencie. Ja tylko mam jedno 
pytanie od samego początku, skąd taka zmiana decyzji, skoro był ten consensus, że idzie 
wzdłuż autostardy? Skąd ta zmiana? Jest to jakoś argumentowane, że idzie to tym 
pasem, a nie tak, jak miało iść na początku? 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Gmina nie ma żadnej wiedzy, którędy miało iść. Z gminą  
nie było ustalane nigdy. Dopiero teraz. Firma wystąpiła, że chcą poprowadzić kabel. Tak 
samo jak firma, która podłącza komuś budynek jednorodzinny. I też występuje do gminy, 
firma prywatna, że ona chce drogą gminną, czy drogą wewnętrzną przejść i podłączyć 
dany budynek itd. I my naliczamy opłatę, po pierwsze za rozkopanie, za dzień tyle i tyle, 
za włożenie tego kabla opłata roczna tyle i tyle. To idzie do naszej księgowości i co roku 
dostaje dana firma, że ma tyle i tyle zapłacić. I tutaj firma wnioskuje i my montując dany 
kabel, bo to głównie o kabel chodzi, pobieramy z tego tytułu opłatę.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak - Ja może troszeczkę przypomnę. Tak jak 
zostało powiedziane. W dokumencie pod nazwą studium było przewidziane, że wzdłuż 
autostrady, ale studium jest dokumentem nie prawnym tylko polityki przestrzennej. To 
tak jak w studium mamy czasami pokazane, którędy ma przebiegać linia Żarów-Kąty Wr.  
Ostatnio też przy podejmowaniu uchwały były pytania z nadzoru wojewody, czy aby na 
pewno tędy. Dopóki inwestor nie zadecyduje przez który teren to będzie przebiegało, to 
tak naprawdę studium to jest tylko planowanie. Dopiero aktem prawa miejscowego jest 
miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego. Wtedy, gdy w miejscowym planie 
określimy, że coś ma tak przebiegać to wtedy rzeczywiście jest to dokument 
obowiązujący. I potwierdzę to, co pan wójt powiedział, że jeżeli poszczególny inwestor, 
czy to prywatny, czy publiczny, załóżmy, my jako gmina też wbudowujemy np. w drogi 
powiatowe pewne nasze sieci i płacimy opłaty za zajęcie pasa drogowego. Tutaj też 
będzie dochód dla gminy w postaci czy zajęcia pasa drogowego, czy jeżeli ta droga ma 
charakter nie publiczny to opłaty dzierżawne. Natomiast panie wójcie myślę, że dobrze by 
było na następną sesję, nie tylko zaprosić przedstawiciela jakiejś firmy, czy Tauronu, ale 
taką informację zbiorczą jak wyglądało dotychczas to planowanie, i jak obecnie wygląda, 
żeby radni mieli wiedzę. Natomiast trzeba podkreślić jedną rzecz, że jeśli chodzi o 
przebieg przez drogi gminne to nie jest kompetencja rady, to jest kompetencja wójta. To 
tak jak organ wykonawczy wykonuje swoje zadania i to jest kompetencja wójta. My tylko 
możemy na etapie miejscowego planu określić, jak to powinno przebiegać. Póki co, tam 
miejscowego planu nie ma. 
  
Janina Gawlik – Jeżeli mogę jeszcze. Zobaczyłam reakcję  pana radnego Wichy, bo pan 
powiedział, czy to chodzi o pieniądze. Pewnie wszystkim chodzi o pieniądze. Powiedzmy 
szczerze, że jednej stronie z farmy wiatrowej i z drugiej strony przesyłu chodzi o 
pieniądze, natomiast naszą rolą jest zadbać o to, żeby ci rolnicy nawet nic nie dostając, 
żebyśmy mieli pewność, że na tym nie stracą. Myślę, że jest to uczciwe.  
 
Leszek Wicha - Pan Andrzej Klub zadał pytanie ze względu na to, że martwi się o spadek 
wartości działki. Natomiast rozmowa schodzi do tego poziomu, że nie chodzi o to, czy 
spadek wartości działki będzie, czy nie będzie, tylko czy będzie przechodzić przez drogę 
gminną, czy będzie przechodzić przez działki rolników. Tak to zrozumiałem. Stąd była 
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moja reakcja. Bo na wywołanie dyskusji przez pana Andrzeja na zapytanie jego… 
 
Marek Pomykała - Chciałbym przedstawić na początku, chciałbym wyjaśnić, żeby radni 
wiedzieli wszyscy, bo wiadomo współpraca między szkołą a radą sołecką się nie układa. 
Dążyliśmy do porozumienia takiego o porządku, o dbaniu, nie doszło do tego dwa razy. 
Ma być trzecie, nie wiem czy dojdzie do tego. Napisałem do Kuratora Oświaty we 
Wrocławiu i zapytanie było takie „Jako radny miejscowości Mieczków i Bogdanów proszę o 
wyjaśnienie następującego zagadnienia: czy Rozporządzenie Ministra Edukacji Narodowej 
i Sportu w sprawie bezpieczeństwa i higieny w publicznych i niepublicznych szkołach i 
placówkach obowiązuje panią dyrektor szkoły podstawowej w Mieczkowie podczas 
organizowania zajęć, imprez szkolnych na terenie gminnym jakim jest nasz plac zabaw i 
boisko”. Proszę państwa dostałem odpowiedź. Chciałbym to odczytać całe, żeby państwo 
wiedzieli jako radni, że nie ja jestem zwolennikiem od momentu przenoszenia oddziałów 
do Kostomłot, zwolennikiem zamknięcia szkoły, zwolennikiem nie wpuszczania dzieci na 
boisko, na plac zabaw i innych, innych takich rzeczy, które cały czas jakby są w 
miejscowości Mieczków rozpowiadane. Jest to dla mnie bardzo przykre, bo do tego nigdy 
nie dążyłem. Pan wójt może potwierdzić ile razy byłem na temat szkoły osobiście. Proszę 
państwa chciałbym to odczytać, żeby nie było, że ja robię może coś źle. Dostałem z 
kuratorium pismo i jest wyjaśniające wszystko, co powinien pan dyrektor zrobić, jak 
powinien zadbać o teren, jak powinien to przygotować. Rada pedagogiczna co powinna 
zrobić  w tym kierunku. Chciałbym to odczytać, żeby to wszyscy wiedzieli, bo proszę 
państwa  w ten sposób nie chciałbym w ogóle występować jako radny i być radnym, który 
nie mogę jakby współpracować z tymi jednostkami co są. Mamy tą radę sołecką, mamy 
stowarzyszenie. W tym stowarzyszeniu wszystko nam się układa, robimy wieńce, wijemy 
palmy, organizujemy dla dzieci, czy dla seniorów, czy dla mieszkańców wszystkich, a 
tutaj nie można prostego sposobu, porozumienia, które powinno być podpisane (radny 
odczytał pismo z Kuratorium Oświaty we Wrocławiu nr WNP.557.57.2016 r. z dnia 
14.06.2016 r., które stanowi załącznik nr 2 do protokołu).   
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak - Dziękuję panie radny. To zostanie 
włączone jako załącznik do protokołu. Czy jeszcze ktoś chciałby zabrać głos? 
 
Iwo Iwaszków - Chciałem jeszcze nawiązać do poprzedniego tematu. Myślę, że tyle jest 
kontrowersji w tym temacie, że myślę panie wójcie, że zasadnym byłoby zaproszenie nie 
tylko z kogoś z Tauronu, ale innych specjalistów, ponieważ być może dla pana wójta są to 
rzeczy oczywiste, dla mnie akurat nie, ja się nie znam na tym i tak samo pewnie 
zaproszeni goście mają wiele pytań i obaw, i trzeba je wszystkie rozwiać. To jest nasz 
obowiązek i trzeba zaprosić niech zadają pytania i dowiedzą się wszystkiego.  
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Jeżeli przyjedzie osoba odpowiedzialna z Tauronu, która 
wykonuje te czynności to przepraszam, kogo jeszcze? Proszę powiedzieć z nazwiska, z 
imienia, firmę, kogo? Przecież Tauron, który wykonuje wszelkie zadania, inwestycje. To 
jak, my nie mamy już do dyrektorów, kierowników zaufania? Ja po prostu szanowni 
państwo nie rozumiem. Jeżeli chcecie to zmienimy uchwałę, powołamy biegłych itd., ale 
do czego? Do położenia kabla biegłych? Szanowni państwo nie dajmy się wpuszczać w 
maliny. Ja rozumię, że część nie wie nawet, co to jest kabel, ale większość wie. Nie 
przesadzajmy. Jeżeli przyjedzie kierownik czy dyrektor z Tauronu, to o co jeszcze chodzi? 
   
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Pan wójt powiedział, że zaprosi 
przedstawiciela z Tauronu.  
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Jak dzisiaj podpisuję, że przejście drogą gminną to też 
muszę powołać specjalistę, czy można?  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak - Panie wójcie proszę zaprosić 
przedstawiciela Tauronu i te resume, o które prosiłem. Natomiast poszczególne komisje 
mogą poprosić na swoje posiedzenia innych przedstawicieli, czy to przedstawiciela od 
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nieruchomości, żeby rozwiać wszelkie wątpliwości. W ramach komisji możemy to 
procedować, żeby wyjaśnić sobie te niejasności.  
 
Janina Gawlik – Troszeczkę nie rozumiem, dlatego że my staniemy niedługo przed 
dylematem zatwierdzenia planu zagospodarowania przestrzennego. Będziemy te 
informacje i tak potrzebować. Żeby rozwiać nasze wątpliwości, żeby ta rozmowa nie szła 
na darmo, mamy okazję spotkać się z jakimś rzeczoznawcą od wyceny nieruchomości. 
Dla nas to jest ważne, co skutkuje taki kabel, żeby ludzie byli spokojni, bo być może to 
nic nie wnosi. Usłyszymy i będzie to dla nas następny punkt przy zatwierdzaniu planu 
zagospodarowania.  
  
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak - Proponuję, aby Komisja Budżetu 
zaprosiła na posiedzenie komisji takiego przedstawiciela i takie niejasności sobie 
wyjaśniła, bo takie szczegóły właśnie na komisjach rozpatrujemy.  
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Nie wiadomo jaka będzie ustawa o OZE, czy w ogóle ten 
kabel będzie budowany, czy nie będzie budowany. Jeszcze nic nie widomo, zależy co rząd 
uchwali. Na razie to co propozycja jest rządowa, wiadomo, że nie tylko nie będą kable 
kładzione, nie będą budowane farmy i wszystkie farmy, które są w Polce staną. I takie są 
propozycje w tej chwili rządowe, żeby ani jedna farma wiatrowa nie funkcjonowała w 
Polsce. Zobaczmy jak to będzie. Jeśli chodzi o położenie kabli itd., tutaj nie ma nic 
wspólnego plan zagospodarowania przestrzennego. Nic to nie ma wspólnego z planem.  
 
Janina Gawlik - Stawiam wobec tego wniosek. Na moją Komisję Budżetową, która będzie 
zwołana w terminie, kiedy pan przewodniczący uzgodni termin z rzeczoznawcą od 
nieruchomości. Ja zwołam komisję i będziemy rozmawiać.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak - Skonsultujemy razem i poprosimy na 
komisję.  
 
Janina Gawlik - Komisja wspólna z powiadomieniem mieszkańców. Jeżeli ktoś będzie miał 
ochotę przyjść na komisję, bo każdy ma prawo uczestniczyć na komisji po to, żebyśmy 
rozwiali wątpliwości.  
 
Ryszard Pisarek - Ja muszę państwu powiedzieć szczerze, że szok przeżywam. Walka na 
upartego z wiatrakami.  Ja jestem w tej Komisji Rozwoju i ja jestem przeciwny, bo trzeba 
mieć wiedzę. Proszę państwa teraz jest walka o kabel. Wstyd. Gdzie jest rozwój 
Kostomłot? …….. I takie bzdury opowiadać. Nie popieram tego wniosku Komisji Rozwoju, 
bo w tej komisji jestem i nie będę się ośmieszał. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Pani przewodnicząca komisji ma takie 
prawo, żeby zwołać posiedzenie komisji. Zamykamy punkt obrad „15 minut dla 
wyborców”. 
 
Ad.7. 
Janina Gawlik – Proszę o nieodczytywanie projektu. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Przewodnicząca Komisji Budżetu wnosi, 
żeby nie odczytywać projektu uchwały. Mam takie pytanie, bo mamy dzisiaj cykl długich 
uchwał w sensie treściowym, czy jesteście państwo, żeby nie odczytywać ich w całości? 
 
Janina Gawlik – Na ostatniej komisji połączonej wszystkie uchwały omawialiśmy. Wnoszę 
o nie odczytywanie uchwał.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Nie widzę sprzeciwu. Będę przedstawiał 
tylko sam nagłówek i będę otwierał dyskusję.  
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Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał tytuł i podstawę prawną projektu 
uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Kostomłoty na rok 2016. Uchwała uzyskała 
pozytywną opinię  komisji na połączonym posiedzeniu. Otwieram dyskusję. Zamykam 
dyskusję. Kto z radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionej wersji, proszę o 
podniesienie ręki? 

  kto jest za  - 15 głosów za 
  Kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad. 8. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał tytuł i podstawę prawną projektu 
uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 
Uchwała uzyskała pozytywną opinię  komisji na połączonym posiedzeniu. Otwieram 
dyskusję. Zamykam dyskusję. Kto z radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionej 
wersji, proszę o podniesienie ręki? 

  kto jest za  - 15 głosów za 
  Kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad. 9. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał tytuł i podstawę prawną projektu 
uchwały w sprawie uchwalenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy Kostomłoty.  
Uchwała uzyskała pozytywną opinię  komisji na połączonym posiedzeniu. Otwieram 
dyskusję. Zamykam dyskusję. Kto z radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionej 
wersji? 

  kto jest za  - 15 głosów za 
  Kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad. 10. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał tytuł i podstawę prawną projektu 
uchwały w sprawie ustalenia liczby punktów sprzedaży napojów alkoholowych 
zawierających powyżej 4,5% alkoholu (z wyjątkiem piwa), przeznaczonych do spożycia 
poza miejscem sprzedaży,  jak i w miejscu sprzedaży oraz zasad usytuowania miejsc 
sprzedaży i podawania napojów alkoholowych na terenie Gminy Kostomłoty. 
 
Projekt uzyskał pozytywną opinię  komisji na połączonym posiedzeniu. Tutaj  korekta. W 
§ 1 pkt 1 z liczby 27 zmieniamy na 28. Otwieram dyskusję. Zamykam dyskusję. Kto z 
radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionej wersji? 

  kto jest za  - 15 głosów za 
  Kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad. 11. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Przechodzimy do cyklu uchwał 
związanych  z utrzymaniem czystości i odpadami.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał tytuł i podstawę prawną projektu 
uchwały w sprawie ustalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 
gminy Kostomłoty.  
 
Projekt uzyskał również pozytywną opinię  komisji na połączonym posiedzeniu. Otwieram 
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dyskusję. Zamykam dyskusję. Kto z radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionej 
wersji? 

  kto jest za  - 15 głosów za 
  Kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad. 12. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał tytuł i podstawę prawną projektu 
uchwały w sprawie sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów.  
 
Projekt uzyskał pozytywną opinię  komisji na połączonym posiedzeniu. Otwieram 
dyskusję. Zamykam dyskusję. Kto z radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionej 
wersji? 

  kto jest za  - 15 głosów za 
  Kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad. 13. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał tytuł i podstawę prawną projektu 
uchwały w sprawie postanowienia o odbieraniu odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne. 
 
Projekt uzyskał pozytywną opinię  komisji na połączonym posiedzeniu. Otwieram 
dyskusję. Zamykam dyskusję. Kto z radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionej 
wersji? 

  kto jest za  - 15 głosów za 
  Kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad. 14. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał tytuł i podstawę prawną projektu 
uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłat za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi. 
 
Projekt uzyskał pozytywną opinię  komisji na połączonym posiedzeniu. Otwieram 
dyskusję. Zamykam dyskusję. Kto z radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionej 
wersji? 

  kto jest za  - 15 głosów za 
  Kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad. 15. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał tytuł i podstawę prawną projektu 
uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości. 
 
Projekt uzyskał pozytywną opinię  komisji na połączonym posiedzeniu. Otwieram 
dyskusję. Zamykam dyskusję. Kto z radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionej 
wersji? 

  kto jest za  - 15 głosów za 
  Kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów 
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Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad. 16. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Na poprzedniej sesji wniosek złożył pan 
Marian Fita. Odpowiedź uzyskał. 
 
Marian Fita odczytał odpowiedź na wniosek. 
 
Marian Fita – Miał pan wiedzę, że to chodzi o te kable, bo każdy z rolników, z którymi 
rozmawiali, każdy geodeta mówił, że będą kładzione tam te kable. I panie wójcie mi nie 
chodzi o to, ja nie mam wiedzy. Jeszcze raz powtarzam, że rozdzielamy dwie potężne 
połacie, które w przyszłości mogą, ja nie wiem, ja się nie znam na tym, mówię o tym, 
mogą zablokować pewne sprawy na budowę infrastruktury drogowej, bo to powstają 
wtedy nowe drogi, a nie wiemy, co będzie za 20 lat. Chcę rozwiać swoje wątpliwości, 
żeby mieć pewność tak, jak to powiedział radny Iwo, że jest to wszystko zgodne  
prawem.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Dlatego ustaliliśmy, że na Komisji 
Budżetowej będziemy tą sprawę rozpatrywali. 
 
Ad. 17 i 18. 
Małgorzata Pieszczoch-Śmidoda – Dziękuję bardzo za wycięcie trawy wzdłuż drogi 
gminnej przylegającej przy osiedlu w Lisowicach. Natomiast tam nie jest problem z 
trawą, ale ścianą zieleni z krzaków. I to jest też o tyle utrudniające, że gdyby były drzewa 
to są jakieś prześwity i ten samochód. Tam jest dużo zakrętów (dwa takie niebezpieczne 
zakręty). To jest ściana zieloności. Ja bardzo proszę i wnioskuję o to, żeby  w okresie 
urlopowym zwrócić uwagę na to. Przejechać, zobaczyć, jak to naprawdę niebezpiecznie 
wygląda. 
 
Marian Fita - Ja przed sesją z panem przewodniczącym Komisji Bezpieczeństwa robiłem 
małą lustrację, bo przeraża, tak jak to używa pan radny Pisarek tego sformułowania, stan 
dróg. Droga do ośrodka. Poprzednio była błyskawiczna reakcja gminy i chodziło o 
zarwany chodnik. Chodnik w okolicach piekarni i dalej. W tej chwili przeszliśmy chodnik w 
kilku miejscach. Wisi w powietrzu. Nastąpiło powtórnie to załamanie. Tam chodzą ludzie o 
laskach, wpadają. Ja bym prosił, żeby to dosłownie na cito. Myślałem, że będzie pan 
wicestarosta. Nie ma go. Musi to być zrobione błyskawicznie, bo jeszcze jedna ulewa i to 
się zaleje. Mam coraz więcej sygnałów o zagrożeniu bezpieczeństwa ludzi. 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Myśmy wystąpili do powiatu błyskawicznie z pismem, żeby 
usunąć usterki chodnika. Tutaj jest pan przewodniczący i pani skarbnik powiatu. Sądzę, 
że poruszą tą sprawę i będzie szybko. 
 
Janina Gawlik - Zgodnie z moją wiedzą w sobotę przeglądamy kilka punktów. Na pewno 
tam zajedziemy. 
 
Marian Fita – Pan wójt się zwracał, żeby uczestniczyć w ostatnim przeglądzie 
gwarancyjnym drogi powiatowej. Proszę państwa, nie chcę tego oceniać. Ja mówię, 
jestem prostym człowiekiem, nie mam wiedzy, ale na ten mój kontakt przy budowie drogi 
przez te kilka miesięcy i wielokrotne interwencje, gdzie niejednokrotnie pani radna Gawlik 
miała też dużo przeciwko mnie, wtedy te moje interwencje się w pełni potwierdzają. 
Proszę państwa mówię to w tej chwili. Cała ta droga łącznie z projektantem nadaje się do 
prokuratury. Nadaje się. Nie jest to droga, która jest własnością gminy, bo finansował to 
powiat, a gmina dała 200 czy ileś tysięcy. W tej chwili to pokazał nawet kierownik 
zarządu powiatowego dróg. Dwóch centymetrów warstwa do autostrady tej masy nie 
przekracza na drodze o tak dużym natężeniu ruchu.  Proszę państwa nie dziwcie się, że 
ja się denerwuję. Zostałem wybrany na radnego i ja staram się służyć ludziom, nie 
własnym interesom. Wszystko robię dla dobra ludzi. Wszystko. I poświęcam 
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niejednokrotnie cały swój czas i nie dziwcie się, że ja tak emocjonalnie do tego 
podchodzę. Ja mogę, ja znam drogi. Ja potrafię pominąć wszystko, jeżeli nie otrzymam 
odpowiedniego wyjaśnienia na szczeblu gminy, pójdę dalej. Mówię to otwarcie, bo nie 
będę tolerował przynajmniej  w tym czasie, kiedy ja jestem, działam w samorządzie, a 
działam od 71 roku z małymi przerwami. Nie chcę opowiadać historii. Nie odpuszczę tych 
spraw.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Odniosę się do tego, co pan radny 
powiedział. Jeśli jest taka sytuacja, zresztą pan wicestarosta powtarzał to na sesjach, 
kiedy był obecny, że państwo, w przypadku wykonywania jakiejś inwestycji, jesteście 
najlepszymi nadzorcami w sensie jakości. Wiadomo też, że wtedy też żądania pączkują, 
bo jest powiedzmy określone, że robimy 100, a okazuje się, że będzie 150. Nie wszystko 
da się zrealizować. Ale jeśli chodzi o jakość wykonania to możecie oczywiście jak 
najbardziej zwracać swoją uwagę, oczywiście do właściwych organów. Jeżeli inwestorem 
jest powiat, czy gmina tutaj. Natomiast odpowiedzialność leży po stronie inwestora. Ja 
chciałbym zwrócić uwagę na pewną potrzebę uważania na słowa. Jeżeli pan 
przewodniczący ma jakie zastrzeżenia, w sensie, że powiedział, że zwróci się do 
prokuratury. Jeżeli urzędnik publiczny ma uzasadnione podejrzenie popełnienia 
przestępstwa to ma taki obowiązek prawny. Dlatego proszę uważać co się mówi, żeby to 
nie było tak rzucone „a muzą”. Odpowiadacie państwo jako urzędnicy publiczni. Jeżeli 
macie taką wiedzę, proszę takie rzeczy zrobić.  
 
Janina Gawlik - Ja odpowiadając może krótko. Panie radny Fita każdy z nas działa na 
rzecz mieszkańców, żeby było jasne. Nie tylko pan. Ale myślę, że każdy z nas i wszyscy 
się z tego obowiązku wywiązujemy tak samo jak urząd, wójt, rada na rzecz gminy. 
Natomiast mam wielką prośbę, bo to już nie pierwszy raz pan mówi, że coś się tam 
nadaje do prokuratury. Proszę nie straszyć tylko podać. 
 
Marian Fita – Pierwszy raz powiedziałem ja. 
 
Janina Gawlik - Bo takie odbijanie piłeczki. Cały czas nad tym pracowaliśmy, dokładaliśmy 
pieniądze i nagle, to już nie pierwszy raz. Nie straszyć tylko podać do prokuratury. 
 
Ryszard Pisarek - Ja jestem zaskoczony. Tak patrzę tutaj na państwa. Dziękuje tutaj kilku 
osobom, gdzie traktują sesję poważnie. Dziękuję sołtysom za uczestnictwo. Panie 
przewodniczący bardzo bym prosił, żeby wyciągnął pan wnioski. Mnie to już zaczyna 
denerwować. Ja chcę zadać pytanie. Tu jest pani pracownik rady, czy zostały informacje, 
zaproszenia wysłane do komendanta Policji? Czy zostało wysłane do kierownika ZGK 
zaproszenie? Bo mnie to interesuje, bo chcę zadać pytanie. Czy zostało zaproszenie 
wysłane, no może nie zaproszenie tylko od strony pana wójta, bo tutaj widzę pana 
skarbnika i pana sekretarza, i pana wójta tu widzę. Nie widzę jednego człowieka, który 
jest mi tu potrzebny pan Bartoszewski, który odpowiedzialny jest za infrastrukturę, 
inwestycje, które są tu na terenie naszej gminy realizowane. I dlatego mam takie 
zapytanie, dlaczego ich tu nie ma? To jest takie dziwne, któraś z kolei sesja. To było nie 
do pomyślenia w latach moich, jak tu byłem radnym, żeby tutaj nie uczestniczyły takie 
służby. Nie ma pana starosty, który dał mi słowo starosty. Pan jest sekretarzem gminy i 
pani skarbnik. Proszę państwa ulewa jaka nawiedziła naszą miejscowość i dzięki Panu 
Bogu, ale też droga powiatowa dała się we znaki mieszkańcom Piersna, gdzie walczę już 
2 lata i to tak tylko się obieca, daję słowo honoru, daję słowo honoru, będzie frezowanie i 
ta woda będzie schodziła panie wójcie. Mnie to zaczyna już denerwować i proszę pana 
jako władzę, jako wójt trzeba zaprotestować. I tak dużo dajemy dla powiatu. Dajemy 
teraz 1,5 mln zł. Wielkie dzięki. Kłaniam się wójtowi za dane środki. Musimy to 
uporządkować panie przewodniczący. Od tego pan tutaj jest tym przewodniczącym rady 
gminy. Ja po prostu żądam, żeby takie osoby tutaj, żądam jeszcze raz powiedziałem, 
żeby takie tu osoby były na sesji, bo to jest szacunek dla rady gminy. Szacunek dla 
wójta. Szacunek dla sołtysów. Bo są takie zapytania. Ja np. mam takie zapytania do 
komendanta Policji, że ma być tutaj tor wyścigowy na drodze powiatowej w kierunku 
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Kostomłoty koniec Piersna. Nikt mi tu nie odpowie, bo nie ma pana komendanta, nie ma 
pana kierownika ZGK, a ja chcę mu zadać pytanie. Dlatego bym prosił pana 
przewodniczącego tym tematem się zająć, żeby ta sesja nie była tylko …. Tym, którzy 
uczestniczą.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Odpowiem panu pokrótce. Odpowiedzi 
pan otrzymał na poprzednich sesjach, nie tylko na poprzedniej sesji. Tak jak 
powiedziałem. Jeżeli chodzi o obecność pracowników pan wójt panu odpowiadał. Pan wójt 
jest kierownikiem, zwierzchnikiem służbowym wszystkich pracowników i decyduje, którzy 
będą. I tak, jak odpowiedział panu wójt, że  musiałby ściągnąć z urzędu, nie pracować w 
urzędzie, żeby na naszych sesjach byli poszczególni pracownicy. Jeśli chodzi o 
kierowników również pan wójt wyznacza, natomiast jeśli chodzi o te osoby zaproszone z 
zewnątrz, to tak jak powiedziałem. Jeżeli jest taka potrzeba, czy tematycznie, oczywiście 
tak. Natomiast przede wszystkim komisje, bo wiecie państwo, że wszystkie szczegóły, 
wszystkie detale omawia się na komisjach. Natomiast na sesji to nie jest tak, że jeżeli nie 
ma jakiegoś przedstawiciela panie radny, to ta sprawa nie trafia. Ona jest przesyłana 
merytorycznie do wszystkich, do których kompetencji należy rozpatrywanie tej sprawy. I 
pana uwaga, chociażby odnośnie dzisiaj tych kałuż na drodze powiatowej w Piersnie, czy 
też szalejących motorów, o których pan już wspominał na poprzednich sesjach, będzie 
znowu przekazana i odpowiedź taką uzyskamy. Natomiast, jeżeli pan widzi potrzebę, jak 
najbardziej na komisje zapraszać, chyba że państwo zdecydujecie, że chcielibyśmy, żeby 
tematem też naszego posiedzenia rady było sprawozdanie, czy jakaś informacja 
poszczególnych służb, inspekcji, straży. 
 
Janina Gawlik – W związku z tym, że zaplanujemy te komisje w lipcu, myślę żeby w 
przyszłym tygodniu już pozbierać te dane i tych fachowców. Ja mam tylko prośbę, żebym  
w przyszłym tygodniu otrzymała mapkę, którędy mniej więcej planuje ta firma kłaść ten 
kabel, przez które drogi gminne z oznaczeniem numerów działek, żebyśmy się połapali o 
co w tym wszystkim chodzi, których pozycji to dotyczy. Przebieg od Paździora do końca 
gminy Kostomłoty, bo już na gminie Kąty Wr. to już za bardzo nas nie dotyczy. 
 
Iwo Iwaszków - Ja mam pytanie do pana radnego Marka Pomykały, bo ja się tak 
przysłuchiwałem uważnie temu, co pan przeczytał. Wnioskowałem z tego, że dyrektor nie 
wywiązuje się ze swoich obowiązków, tak? 
 
Marek Pomykała - Z tego wychodzi. 
 
Iwo Iwaszków - Czyli o to chodziło, bo nie doszliśmy do meritum sprawy. Mógłby pan 
szerzej o tym powiedzieć, bo sprawa jest ważna.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Ja myślę, że pan radny odczytał pismo, 
natomiast skierujmy to do komisji. Zawsze to będzie jakieś resume. Natomiast chcemy 
się szczegółowo z tym zapoznać. Mówię Komisja Oświaty dokładnie z tym pismem, z 
zapytaniem, ale żeby też pani dyrektor przy tym była. Żeby porozmawiać o sprawach 
szkoły w momencie, kiedy będzie pani dyrektor. 
  
Iwo Iwaszków - Proszę tylko potwierdzić, czy chodzi o jakiś problem.  
 
Marek Pomykała - Między szkołą a  …. 
 
Iwo Iwaszków - To tylko chciałem wiedzieć.  
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Jeśli chodzi o mapy, żadnej do celów projektowych nie 
ma. Jeśli chodzi o jakie działki wystąpiła firma to te działki są. Pan Kocielski  prowadzi te 
działki, nie ma problemu, to jest jawne. Natomiast kwestia wydrukowania mapek to ja 
bym musiał wydrukować 100 czy 200 mapek. Raczej chyba nie o to chodzi. Można sobie 
sprawdzić, w gminie są dokumenty.  
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Janina Gawlik – Jeżeli podejdę do gminy i poproszę to nie ma problemu? 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Tak. Przekażę, bo to jest część dróg gminnych, część 
wewnętrznych. 
 
Janina Gawlik – Ja podejdę. 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Przekażę Panu Kocielskiemu, że pani się tam zgłosi. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Nie widzę więcej chętnych. Tak 
naprawdę doszło do kumulacji punktu 17 i 18. Jesteśmy w punkcie – sprawy bieżące. 
Planowo następna sesja po wakacjach. Nie planujemy sesji w okresie wakacyjnym, 
natomiast jeśli będzie potrzeba to będzie zwołana wtedy sesja nadzwyczajna. Państwa 
nieobecność nie rodzi skutków finansowych. Korzystając z okazji życzę państwu 
spokojnych wakacji i szczęśliwych powrotów i tego, żebyśmy się spotkali we wrześniu.  
 
Janina Gawlik – Ja będę próbować zwołać komisję wspólną. Jeżeli pan radny Pisarek nie 
będzie chciał uczestniczyć, a w Komisji Budżetowej mam prawie wszystkich radnych na 
pewno będę w lipcu.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak i Wójt Gminy Stanisław Wicha – W 
drugiej połowie lipca.  
 
Janina Gawlik – Powiadomimy na stronie internetowej o komisji. 
  
Ad. 19. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Ogłaszam zakończenie XXIV sesji Rady 
Gminy.  
 
Na tym protokół zakończono. Protokołowała Anna Orzechowska. 
Sesja trwała od godz. 8.00 do godzi. 9.06. 
 
Załącznik nr 1 
 
 

S P R A W O Z D A N I E   W Ó J T A 
z wykonania uchwał Rady Gminy Kostomłoty podjętych na                                        

XXIII sesji w dniu 31 maja 2016 r.  
 

1. Uchwała Nr XXIII/143/16 w sprawie nadania tytułu „Honorowego 
Obywatela Gminy Kostomłoty” 
Rada Gminy nadała tytuł Honorowego Obywatela Gminy Kostomłoty dla          Ks. 
Prałata Jerzego Sieczko za szczególne zasługi dla Gminy Kostomłoty. 

 
2. Uchwała Nr XXIII/144/16 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy 
Kostomłoty za 2015 rok. 
Rada Gminy zatwierdziła sprawozdanie finansowe wraz ze sprawozdaniem z 
wykonania budżetu Gminy Kostomłoty za 2015 rok. 
 

3. Uchwała Nr XXIII/145/16 w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Kostomłoty 
absolutorium  z tytułu wykonania budżetu za 2015 rok. 

     Rada Gminy udzieliła Wójtowi Gminy Kostomłoty absolutorium  z tytułu  
     wykonania budżetu za 2015 rok. 
 
4. Uchwała Nr XXIII/146/16 w sprawie  określenia zasad udzielania i 
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rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla 
nauczycieli którym powierzono stanowisko kierownicze oraz nauczycieli 
pełniących obowiązki kierownicze w zastępstwie nauczyciela, któremu 
powierzono stanowisko kierownicze. 
Uchwałę przekazano do publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Dolnośląskiego. 

 
5. Uchwała Nr XXIII/147/16 w sprawie określenia tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli szkół i przedszkoli 
niewymienionych w art. 42 ust.3 ustawy z dnia 26 stycznia 1982 r.- Karta 
Nauczyciela oraz nauczycieli realizujących w ramach stosunku pracy 
obowiązki określone dla stanowisk o różnym tygodniowym obowiązkowym 
wymiarze godzin. 

    Uchwałę przekazano do publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa   
    Dolnośląskiego. 

 
6. Uchwała Nr XXIII/148/16  w sprawie zmiany uchwały nr XI/57/15 Rady 

Gminy Kostomłoty z dnia 10 lipca 2015 r. w sprawie: Przyjęcia Planu 
Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Kostomłoty, w ramach projektu pn.: 
„Plan  Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Kostomłoty”. 
Uzupełniono i naniesiono poprawki w PGN o zapisy w obszarze działań na rzecz 
gospodarki niskoemisyjnej oraz efektów ekologicznych podjętych działań. 
 

7. Uchwała Nr XXIII/149/16 w sprawie zamiaru połączenia samorządowych 
instytucji kultury – Gminnego Ośrodka Kultury w Kostomłotach oraz 
Gminnej Biblioteki Publicznej w Kostomłotach. 
W wyniku połączenia instytucji, utworzona zostanie samorządowa instytucja kultury 
pod nazwą Gminne Centrum Kultury w Kostomłotach. 

 
Ponadto w/w uchwały przesłano do Wydziału Nadzoru i Kontroli Dolnośląskiego Urzędu 
Wojewódzkiego we Wrocławiu oraz Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu (poz. 
2,3 ). 
 
Wojewoda Dolnośląski rozstrzygnięciem nadzorczym Nr NK-N.41.31.54.7.2016.MC 
stwierdził nieważność uchwały nr XXII/137/16 z dnia 26 kwietnia 2016 r. w sprawie 
tworzenia specjalnego funduszu na nagrody dla nauczycieli za ich osiągnięcia dydaktyczno 
wychowawcze oraz kryteriów i trybu ich przyznawania z powodu istotnego naruszenia art. 
49 ust. 2 ustawy Karta Nauczyciela. 
 
Załącznik nr 2 
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